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Buzková se chce zaměřit na financování vysokých škol a
zákony
PRAHA 29. dubna (ČTK) - Ministryně školství Petra Buzková (ČSSD) za hlavní priority svého resortu v nové
vládě považuje reformu financování vysokých škol, zavedení školského zákona a zákona o pedagogických
pracovnících do praxe a přípravu zákona o dalším vzdělávání. Pokládá za důležité rovněž dokončit rámcové
vzdělávací programy, které postupně nahradí osnovy.
Tyto cíle, které ČTK poskytlo ministerstvo, se stanou součástí programového prohlášení vlády. Kabinet Jiřího Paroubka
(ČSSD) s tímto dokumentem v květnu požádá sněmovnu o důvěru. Buzková prosazuje, aby se při rozdělování peněz
vysokým školám nezohledňoval jen počet studentů, ale i kvalita školy a její výsledky. Předchozí vláda už schválila, že
se rozpočet vysokých škol v následujících dvou letech vždy zvýší zhruba o 2,5 miliardy korun. Ministerstvo chce vysoké
školy více motivovat k výzkumné práci a podporovat rozvoj strukturovaného studia na veřejných školách, tedy studia
rozděleného do bakalářského, magisterského a doktorského cyklu.
Školský zákon a norma o pedagogických pracovnících vyžadují zásadní změny v dosavadním školském systému. Jde
především o novou maturitní zkoušku, jednotnou formu hodnocení žáků v pátém a devátém ročníku základní školy nebo
kariérní řád pedagogických pracovníků, vypočítalo ministerstvo úkoly do budoucna.
Do konce června hodlá Buzková předložit vládě návrh zákona o dalším vzdělávání. Cílem předlohy je, aby byly lidem
oficiálně uznány znalosti a dovednosti, které získali například během své praxe nebo v nějakém kurzu. Nebudou tak
muset chodit několik let do školy, aby si mohli rozšířit svou odbornou kvalifikaci. Ministerstvo plánuje, že parlament by
mohl zákon schválit do
března příštího roku.
Ministryně má už připravený i zákon, který upravuje výzkum kmenových buněk. "Kdyby nebyl schválen, tak by podle
současného trestního zákona byl výzkum na kmenových buňkách trestným činem. To by zásadním způsobem ohrozilo
již existující výzkum," podotkla nedávno. Chce také prosadit novelu zákona o ústavní výchově. Úprava má mimo jiné
zamezit tomu, aby se v ústavech setkávaly děti s výchovnými problémy s nebezpečnými delikventy.
Buzková stojí v čele ministerstva školství od léta 2002 - tuto funkci zastávala nejdříve v kabinetu Vladimíra Špidly, poté
i v týmu jeho nástupce Stanislava Grosse. Křeslo si udržela i po nedávné výměně premiéra.
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